
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2021. október 2 7-én tartott nyilvános üléséről

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel ‘7 főből 7 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Tár2y: Napirendi pontok elfogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta a meghívóban szereplő napirendi
pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített jegyzőkönyvet Deákné Domonkos Juliaima
bizottsági tag Írja alá hitelesítőként.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

48/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2021.
október 27. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a Békés Megyei Központi Kórház Réthy Pál tagkórházának munkájáról
Előkészítette: dr. Becsei László főigazgató főorvos

2. Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák, általános és középiskolák 2020/2021.
tanévben végzett munkájáról és a 202 1 /2022. tanév elindításáról
Előkészítette. Teleki-Szávai Krisztina tankerületi igazgató

Béres Istvánné igazgató
Deákné Domonkos Juliamia igazgató
Durkóné Illés Bernadett intézményvezető
Palatinus Pál igazgató
Moldován-Garas Helga igazgató
Aléné Kucsera Andrea intézményvezető
dr. Tanai Judit jogász

3 . Beszámoló a Madzagfalvi Napok rendezvény 202 1 . évi lebonyolításáról
Előkészítette: Dr. Pappné Darida Andrea igazgató



4. A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást
nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II. 26.)
rendelet módosítása
Előkészítette. dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető

5. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet
módosítása
Eló’készítette: dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető

6. Békés Város Önkormányzata és intézményei 202 1 . évi költségvetéséről szólé 3/2021.
(II. 1 5.) rendeletének módosítása
Előkészítette: Támok Lászlóné jegyző

dr. Tanai Judit jogász
Kovács Szilvia osztályvezető

7. Békés Város kulturális intézményeinek átszervezése
Előkészítette. Tárnok Lászlóné jegyző

dr. Bocskay Arpád aljegyző

8. Bejelentések

Zárt ülés

1 . Otthoni szakápolás iránt előterjesztett kérelem elbírálása
Előkészítette: dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető

Kertész Eszter szociális ügyintéző

2. „Kiváló Szociális Munkáért’ kitüntetés adományozása
Előkészítette. dr. Tanai Judit jogász

3 . Középiskolai ösztöndíj odaítélése
Előkészítette: Sápi András osztályvezető-helyettes

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos Julianna bizottsági tagot választja
meg.

Napirend tár2ya: Tájékoztató a Békés Megyei Központi Kórház Réthy Pál tagkórházának
munkáj áról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖÍV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Dr. Becsei László főigazgató főorvos jelezte, hogy nem tud
részt venni az ülésen, és kérte, hogy a bizottság az írásos tájékoztatót fogadja el. Megköszönte
a főigazgatónak a részletes anyagot. Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így
szavazásra bocsátotta a tájékoztatóban foglaltakat.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsása

49/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
Békés Megyei Központi Kórház tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tár2ya: Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák, általános és
középiskolák 2020/2021 . tanévben végzett munkájáról és a 202 1/2022.
tanév elindításáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: A tájékoztató több száz oldalt tartalmaz. A következő
hónapban bizottsági munkalátogatás keretében minden intézményt meglátogatnak, amely során
átbeszélik az anyagot is. November 4-én 1 6.00 órakor a Reményhír Intézményben tesznek
látogatást, amelyre minden képviselőt és bizottsági tagot szeretettel vár. November 1 1-én
meglátogatják a Református Gimnáziumot, majd november 1 8-án az EGYMI-ben tesznek
látogatást. Az óvodákat is meglátogatják majd ajövőben, de ez további egyeztetést igényel.
Megköszönte az igazgatóknak és intézményvezetőknek a részletes anyagot. Megköszönte
Deákné Domonkos Julianna igazgatónak, hogy lehetővé tette számukra az intézménylátogatást.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Nagyon nagy terjedelmű az anyag, aminek megtárgyalásában
sokat jelentenek a helyszíni látogatások. Jövőre a munkaterv tervezésekor külön szerepeltetik
majd az óvodák, általános iskolák és középiskolák beszámolóját. Már az idén is így szerették
volna tárgyalni a tájékoztatókat, de technikai okok miatt a régi metódus szerint maradt a
munkatervben.

Mucsi András bizottsági tag: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem
volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati javaslat
elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy ci szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsá.r’a

50/2021. (X. 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta „ Tájékoztató a Békés Városban működó’ óvodák, általános és középiskolák
2020/2021. tanévben végzett munkájáról és a 2021/2022. tanév elindításáról “ tárgyú
előterj esztést és a határozati javaslat elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tár2ya: Beszámoló a Madzagfalvi Napok rendezvény 202 1 . évi lebonyolításáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja cilapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén dr. Pappné Darida Andrea
igazgatót. Megköszönte a kulturális központ igazgatójának a Madzagfalvi Napok kapcsán
végzett munkáját. Véleménye szerint az elmúlt 1 O évben az idei volt a legjobb rendezvény.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Nagyon jó színvonalon készült el a beszámoló,
emellett a formája különösen tetszett neki. Nagyon sok oldalt kell elolvasni a testületi és
bizottsági ülések előtt, és ha egy anyag nincs jól tagolva, akkor elvész a tartalma. Az anyag
áttanulmányozásakor azt tapasztalta, hogy logikusan felépített, jól olvasható a beszámoló.

Az augusztus 20-án megszervezett rendezvényt nagyon helyénvalónak érezte, nagyon szép és
jól szervezett volt a Madzagfalvi Napok rendezvénye.

Megköszönte dr. Pappné Darida Andrea igazgató asszonynak és csapatának a színvonalas
munkát.

Dr. Pappné Darida Andrea igazgató: Megköszönte a város vezetésének az anyagi és egyéb
támogatást, hisz ehhez egyedül kevés lett volna. A munkatársainak már sokszor megköszönte
a munkáját. Igyekeznek ezt a színvonalat a következő évben is tartani.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Dr. Pappné Darida Andrea igazgatónak már
jelezte, hogy érkezett hozzá egy kérés, amely szerint vannak, akik Vastag Csabát szeretnék
Békésen látni. Igazgató asszony úgy nyilatkozott, hogy ha lesz rá forrás, akkor akár meg is
hívhatják a zenészt.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Az anyagban szerepel, hogy „a legszínvonalasabb rendezvényt
szeretnénk a megyében megrendezni”. Véleménye szerint ezt sikerült teljesíteni. Ezt minden
évben el is várják.

Az anyagban szerepel, hogy a Madzagfalvi Napok keretében 99 programelem (egy híján 100)
valósult meg, ami nem kevés.

Az előterjesztés tartalmazza azt is, hogy a rendezvényt kb. 20 ezer fő látogatta meg. Véleménye
szerint az igazgató asszony szerényen fogalmazott, hiszen csak az első nap voltak vagy 1 2 ezren
a rendezvényen, így minimum 1 O ezer fővel meg lehet pótolni a 20 ezer főt, vagy még többel
is.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Úgy tudja, hogy korábban azért szeptemberben
tartották a Madzagfalvi Napokat, mert akkor olcsóbbak voltak a fellépők, mivel akkor már lejárt
a szezon. Evekig azt hallották az intézményvezetőtől, hogy mire nincs keret. Kérdése: a város
és a kulturális központ biztosítva látja a pénzügyi keretet a jövőben is?

Dr. Pappné Darida Andrea igazgató: Már maga a kft-évé alakulás is ezt a célt szolgálja majd.
A különböző intézmények látják, hogy amikor terembérletre árajánlatot adnak, akkor a piaci
alapúság megjelenik. Ajövőben ezt az irányt kívánják tartani. Akik augusztus 20-án léptek fel,
mondhatni a legnagyobbak voltak a szakmában, ezért mindegy, hogy őket augusztusban vagy
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szeptemberben hívják, ugyanannyit kérnek egy fellépésért. Ajövőben is pályázatokat uyújtanak
majd be. Az idei évben is volt egy pályázat, amin nem tudtak részt venni azért, mert intézményi
keretek között működtek, így elszalasztottak egy 25 millió forintos pályázatot. Más lehetőségek
is lesznek, így a 1 5-1 6 millió forintot, ami egy madzagfalvi napok rendezvény megtartásához
kell, igyekeznek előteremteni.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Gratulált a Madzagfalvi Napok rendezvényhez, hiszen
nagyon sok ember volt jelen és nagyon színvonalas programok voltak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati
javaslat elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán ás Szociális Bizottsága

51/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „ Beszámoló a Madzagfalvi iVapok rendezvény 2021. évi
lebonyolításáról “ tárgyú előterjesztést és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tár2ya: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes
gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési
díjáról szóló 6/201 5. (II. 26.) rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet dr. Szabó-Bimbó Mária
osztályvezető készített elő, aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos anyagot.
Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely
szerint a bizottság a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság ‘7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsája

52/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a
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személyes gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési dijáról
szóló 6/2015. (II. 26.) rendelet módosítása “ tárgyú előterjesztést és a rendelet-tervezet
elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tár2ya: A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.)
önkormányzati rendelet módosítása

Írásos elb’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet dr. Szabó-Bimbó Mária
osztályvezető készített elő, aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos anyagot.

Kérdés, észrevétel, módosítójavaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely
szerint a bizottság a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

53/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a
személyes gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési dijáról
szóló 6/2015. (II. 26.) rendelet módosítása “ tárgyú előterjesztést és a rendelet-tervezet
elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Békés Város Önkormányzata és intézményei 202 1 . évi költségvetéséről
szóló 3/2021 . (II. 1 5.) rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet Kovács Szilvia
osztályvezető készített elő, aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos anyagot. Megköszönte
az osztályvezető asszonynak a részletes és színvonalas előterjesztést.
Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely
szerint a bizottság a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 7fő
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- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizotts4ga

54/2021. (X. 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „ Békés Város Önkormányzata és intézményei 2021. évi költségvetéséről
szóló 3/2021. (II. 15.) rendeletének módosítása “ tárgyú előterjesztést és a rendelet-
tervezet elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek. .

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Békés Város kulturális intézményeinek átszervezése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz űz MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet Tárnok Lászlóné jegyző
és dr. Bocskay Arpád aljegyző készített elő. Az anyag egy hosszas előkészítő munkának az
eredménye. Az előkészítés szakaszában megnéztek egy jobboldali vezetésű önkormányzatot
(Gyula) és egy baloldali vezetésű önkormányzatot (Kőbánya, Budapest X. kerület) ebben a
tekintetben. A tapasztalatokat és modelleket adaptálták Békésre. Féléven keresztül széles
körben folytattak egyeztetéseket azért, hogy a legjobb döntést hozzák.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Dr. Pappné Darida Andrea igazgató már az előző
hozzászólásában utalt arra, hogy a jövőt miért is úgy tervezik, ahogyan, illetve milyen
előnyökhöz juthat a kulturális központ, illetve a város. Az átszervezést támogatja, azt nagyon
jól előkészítettnek tartja. Időben, átgondoltan kezdték meg a tárgyalásokat, és folyamatosan
egyeztettek az intézmények vezetőivel. Bízik abban, hogy minden intézmény dolgozója
ugyanolyan lelkiismeretesen és lelkesen végzi majd a munkáját a jövőben az új rendszer
keretében is, mint ahogy eddig is. A város, illetve az igazgató asszony is mindenkire számít a
jövőben is. Jó közös munkát kívánt maguknak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati
javaslat elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

55/2021. (X 27.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „ Békés Város kulturális intézményeinek átszervezése “ tárgyú
előterj esztést és a határozati j avaslat elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tárgya: Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Tájékoztatta a bizottságot arról, hogy legközelebb november
4-én találkoznak mindazokkal, akik érdeklődnek a köznevelési intézmények munkája iránt.

A következő hónapban az intézménylátogatások időpontjai és helyszinei az alábbiak szerint
alakulnak:

- november 4. (csütörtök) 1 6 óra - Reményhír intézmény
- november 1 1 . (csütörtök) 16 óra - református intézmény, gimnázium épülete
- november 1 8. (csütörtök) 1 6 óra - Dr. Illyés (EGYMI) intézmény

November 1-jén lesz egy városi ünnepség, amelynek keretében néhány történelmi gondolatot
oszt meg a megjelentekkel. Erre is szeretettel hív és vár mindenkit.

További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános ülést befejezettnek nyilvánította
és zárt ülést rendelt el, amelyről külön jegyzőkönyv készült. Kérte, hogy csak azok maradjanak
az ülésteremben, akiknek erre a jogszabály lehetőséget biztosít.

Mucsi András
bizottsági elnök

K.m.f.

Deákné Domonkos Julianiu
jkv. hitelesítő
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